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Abstract: 

    The present study aimed to investigate the contributions of the Saudi Digital Library in making information 

available for sustainable development and achieving the Saudi Vision "2030" as well as investigating the 

financial, technical, and administrative barriers facing the Saudi Digital Library in making information 

available for sustainable development and achieving the Saudi Vision "2030". The population of the study 

consists of all faculty members at Saudi universities. The study sample included (80) faculty members. The 

study adopted the analytical descriptive, and questionnaires were used for data collection. Findings of the 

study include the following: "The contributions of the Saudi Digital Library to making information available 

for sustainable development and achieving the Saudi Vision "2030" was rated (high), from the perspectives 

of study sample members; "The barriers facing the Saudi Digital Library in providing information for a 
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sustainable development and achieving the Saudi Vision "2030" was rated (high), from the perspectives of 

study sample members; and there were no statistically significant differences at the significance level of 

(0.05) in the opinions of sample members on the questionnaire's total, as regards the variables (gender - 

academic rank - years of experience). Recommendations of the study include the following: the necessity of 

adding some services that the digital library is currently lacking, such as direct communication services and 

enabling researchers to convey their research results; working on inviting Saudi researchers from various 

fields of knowledge to provide the Saudi Digital Library with their research quickly and periodically; and 

working on developing the services provided by digital libraries using modern technologies, software, and 

the communication networks in order to attract more users of digital libraries. 

Keywords: Digital Libraries, Saudi Digital Library, sustainable development, Vision "2030". 
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 الملخص

هدفت الدراسةةةةةةةة الىالية رلى التعرس الا رسةةةةةةةلامات الملتبة الرقمية الاةةةةةةةعودية ل رنمة المعلومات م    ل تنمية ماةةةةةةةتدامة  
"، بالإضةةةةافة الى تحليل تحدلت الوضةةةة  الراه  والال يشةةةةمل التحدلت المالية والتقنية والإدارية  2030ومحققة لرؤية الممللة "

عودية، وتقديم التوصةيات التي تاةاهفي ل رداد ملول لتلا التحدلت، وتلومج متم  الدراسةة  التي توا للا الملتبة الرقمية الاة 
( اضةةةةةو هيتة تدريم، وااتمدت  80م  جمي   اضةةةةةاة هيتة التدريم باتامعات الاةةةةةعودية، واشةةةةةتملت اينة الدراسةةةةةة الا  

ة، و سةفرت الدراسةة ا  ادن  تا   م   الا  الدراسةة الا المنل  الوصةفي التحليلي وقد جم جم  البيا ت باسةتمدالا الاسةتبا 
"  اةت 2030 مج "رسةةةلامات الملتبة الرقمية الاةةةعودية ل رنمة المعلومات م    ل تنمية ماةةةتدامة ومحققة لرؤية الممللة "

ات م    ل  بدر ة  االية( م  و لة  ظر  فراد اينة البحث؛ التحدلت التي توا ه الملتبة الرقمية الاعودية ل رنمة المعلوم
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"  اةت بدر ة  االية( م  و لة  ظر  فراد اينة البحث؛ وادلا و ود فروق 2030تنمية ماةةةةةةةةةةتدامة ومحققة لرؤية الممللة "
د اينة البحث مول الدر ة الللية للاسةةةةةةةتبا ة وفقا لمت  ات  ا( ل آراة  فر 0.05ذات دلالة رمصةةةةةةةا ية اند ماةةةةةةةتو  الدلالة  

سةةةنوات ا(،ن(، وتمثلت  هفي  تا   الدراسةةةة فيما يلي  ضةةةرورن رضةةةافة بع  ا(دمات التي ادد    –الدر ة العلمية   – اتنم 
تفتقدها الملتبة الرقمية الاةعودية ماليا  مثل ددمات التواصةل المباشةر وتملل البامث م   قل  تا   ؛ثه؛ والعمل الا داون  

قمية الاةعودية بح؛اهلفي بشةلل سةري  ودورل؛ وضةرورن الاةعي  البامثل الاةعوديل م  شةمج مالات المعرفة رلى تيويد الملتبة الر 
للتطوير م  ا(دمات التي تقدملا الملتبات الرقمية باسةتمدالا التقنيات وال،ميات وشةبلات الاتصةالات الىديثة تاز مييد  

  م  الماتمدمل للملتبات الرقمية.
 ".2030رؤية " -التنمية الماتدامة   -ودية  الملتبة الرقمية الاع -الملتبات الرقمية   الكلمات المفتاحية:
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